
 

 

 

Protokół L/2023 

z obrad L Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 6 czerwca 2023 roku, która odbyła się w Sali 

Konferencyjnej Urzędu Gminy w Sadownem o godz. 9 00 

 

Skład Rady – 15  

Obecnych według listy obecności – 14  

Nieobecni: Małgorzata Lipka – Bartosik 

                    

 

Ponadto na Sesję Rady Gminy przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin 

Gręda – Zastępca Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy Sadowne, Pani Jadwiga Gutowska –

Kierownik GOPS w Sadownem, Pan Janusz Chaber – Kierownik ZGK w Sadownem, Pani Małgorzata 

Zyśk, Pan Marek Renik - Wicestarosta Powiatu Węgrowskiego.   

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady L Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono quorum. Poprosił 

radnych o zalogowanie się do systemu. 

 



 

 

 



 

 

 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik – Każdy z Państwa otrzymał porządek obrad. Czy ktoś z Państwa wnosi 

zmiany do porządku obrad? 

Pan Waldemar Cyran - Chciałbym wprowadzić do porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na realizację zadania pod nazwą „Poprawa 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym poprzez wykonanie jednego przejścia dla pieszych                                

w miejscowości Sadowne - projekt”. Jest to przejście przed Zespołem Szkół. Głównie chodzi o 

poprawę bezpieczeństwa naszych dzieci i młodzieży.  Proszę o wprowadzenie projektu uchwały do 

porządku obrad dzisiejszej sesji.  

Pan Tomasz Szymanik – Kto z Państwa jest za wprowadzeniem do porządku obrad uchwały                          

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi? 

 

 

 

 

 



 

 

 



 

 

Pan Tomasz Szymanik – Proponuję, aby nowy porządek obrad był w formie następującej,                               

w punkcie 6 jako podpunkt c) dopiszemy projekt wnioskowanej uchwały.  Pozostały porządek obrad 

się nie zmienia.  

 

 

Porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Sadowne za rok 2022. 

a) przedstawienie przez Wójta Raportu o stanie Gminy Sadowne za 2022 rok; 

b) debata nad raportem; 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Sadowne. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sadowne za 2022 rok. 

a) odczytanie opinii RIO w Warszawie z dnia 28 kwietnia o wykonaniu budżetu Gminy                  

za 2022 rok; 

b) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok; 

c) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Sadowne; 

d) odczytanie opinii RIO w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok; 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu                        

za 2022 rok. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2023-

2034; 

b) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Sadowne na 2023 rok.  

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na realizację 

zadania pod nazwą „Poprawa bezpieczeństwa w ruchu drogowym poprzez wykonanie 1 

przejścia dla pieszych w miejscowości Sadowne - projekt”   

7. Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi.  

8. Przyjęcie protokołu z obrad z XLVIII, XLIX Sesji Rady Gminy.  

9. Zamknięcie obrad.     

Jednocześnie informuję, że protokół z obrad XLVIII, XLIX Sesji Rady Gminy jest do wglądu                                                  

w Urzędzie Gminy w pokoju nr 11. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

Do punktu trzeciego porządku obrad: 

 

Pan Waldemar Cyran - Witam wszystkich serdecznie.  

3 kwietnia podpisaliśmy umowę z Ministerstwem Sprawiedliwości na zadanie pt. „Przeciwdziałanie 

przyczynom przestępności na terenie gminy Sadowne” w ramach I naboru wniosków na powierzenie 

realizacji zadań ze środków Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej – 

Fundusz Sprawiedliwości w zakresie przeciwdziałania przyczynom przestępczości dla jednostek 

sektora finansów publicznych na 2023 rok. W projekcie biorą udział Koła Gospodyń Wiejskich                    

w Sokółce, Ociętem i Sojkówku. W ramach zadania zaplanowano zorganizowanie akcji 

informacyjnych mających na celu przeciwdziałanie przyczynom przestępczości, kampanie społeczną 

oraz zakup sprzętu. Kwota dla każdego koła po 5 000,00 zł.  

Otrzymaliśmy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

informacje o przyznaniu dofinansowania w formie dotacji w wysokości 30 000,00 zł., na realizację 

zadania „Ekologiczny piknik rodzinny „Bogactwo lasu” na mazowieckiej wsi w Sadownem”                   

w ramach programu Ekologiczny Piknik Rodzinny. Będziemy go realizować wspólnie z Powiatem 

Węgrowskim we wrześniu.  

11 kwietnia 2023 roku Zarząd Województwa Mazowieckiego przyznał Gminie Sadowne dotację                          

w wysokości 300 000,00 zł., ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w zakresie budowy            

i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych na realizacje zadnia „Przebudowa dróg 

wewnętrznych w miejscowości Szynkarzyzna o łącznej długości 557mb”. Postepowanie przetargowe 

zostało ogłoszone 26 kwietnia. Zostało zakończone wybraniem najkorzystniejszej oferty 12 maja. 

Ofertę złożyło 4 wykonawców. Najkorzystniejszą złożyło Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów 

Sp. z o.o z Mińska Mazowieckiego. Wartość oferty wynosi 648 912, 82 zł. Umowa o dofinansowanie 

z Województwem Mazowieckim została zawarta 19 maja 2023 roku. Umowa z wykonawcą zostanie 

podpisana 7 czerwca 2023 roku. Termin realizacji zadania do 4 miesięcy od dnia podpisania umowy.  

12 kwietnia 2023 roku w obecności Pani Marii Koc, podpisaliśmy umowę z firmą BUSNEX Poland 

Sp. z o.o z Warszawy na zakup autobusy elektrycznego dostosowanego do przewozu dzieci. 

Zamówienie zostało dofinansowane z Programu Rządowego Funduszu Polski Ład, Program 

Inwestycji Strategicznych. Umowa opiewa na kwotę 2 894 190 zł. Kwota ta obejmuje dofinansowanie 

z Polskiego Ładu w wysokości 2 836 306,20 zł oraz wkład własny 57 883,80 zł. Realizacja do 7 

miesięcy. Dziękujemy Pani Senator za obecność przy popisaniu umowy i wsparcie naszego wniosku 

co do uzyskania dofinansowania.      

12 kwietnia 2023 roku podpisaliśmy umowę na budowę boiska sportowego wielofunkcyjnego                        

w Grabinach. Wykonawcą zadania jest firma KORBUD Janusz Gniado z Okuniewa. Zadanie jest 

współfinansowane ze środków Województwa Mazowieckiego w ramach Instrumentu wsparcia zadań 

ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego. Wartość umowy wynosi 

788 345,57 zł, z czego dotacja 473 007,00 zł, wkład własny 315 338,57 zł. Termin realizacji zadania 

do 6 miesięcy.   

Dołączył do nas Pan Marek Renik, witam serdecznie.   

12 kwietnia 2023 roku dokonaliśmy otwarcia ofert w postępowaniu na modernizację IT i wewnętrznej 

sieci LAN oraz rozbudowę sieci LAN o punkty dostępowe w Urzędzie Gminy Sadowne w ramach 

projektu Cyfrowa Gmina. Wpłynęło 3 oferty. Najkorzystniejszą złożyła firma INFART Piotr 

Krajewski z Płocka na kwotę 151 905,00 zł, 100% dofinansowania. Zamówienie zrealizowane jest                 



 

 

w ramach projektu „Cyfrowa Gmina” zorganizowanego w ramach Programu Operacyjnego Polska 

Cyfrowa na lata 2014-2020. Umowa została podpisana 9 maja 2023 roku. Termin realizacji zadania       

do 4 miesięcy.  

18 kwietnia 2023 roku podpisaliśmy umowę z firmą EF Trading Emil Filipiak z Sójkówka na dostawę 

żwiru gruboziarnistego na potrzeby bieżącego remontu dróg gminnych w gminie Sadowne w 2023 

roku. Umowa opiewa na kwotę 151 290,00 zł, będzie to 3 000 ton. W ubiegłym roku cena za tonę                   

to 46,74 zł, w tym 50,43 zł. Realizacja umowy do 6 miesięcy.  

25 kwietnia 2023 roku decyzja Sejmiku Województwa Mazowieckiego otrzymaliśmy pomoc 

finansową z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach zadania „Mazowieckie Strażnice OSP- 

2023”.  W ramach zadania zaplanowano remont garażu, łazienki i pomieszczenia gospodarczego przy 

strażnicy OSP Szynkarzyzna. Szacunkowa wartość zadania wynosi 45 000,00 zł, w tym wnioskowana 

dotacja 40 000,00 zł. Umowa o dofinansowanie z Województwem Mazowieckim została zawarta                  

19 maja 2023 roku.  

27 kwietnia 2023 roku Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej ogłosiła wyniki naboru                        

w programie „Maluch plus”. Gmina Sadowne otrzymała 610 507,52 zł, na tworzenie miejsc opieki z 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności oraz 451 440,00 zł, na funkcjonowanie miejsc 

opieki. We wniosku zadeklarowaliśmy objęcie wsparciem przez okres 36 miesięcy 15 miejsc opieki 

nad dziećmi do lat 3. W dniu wczorajszym odebraliśmy prawomocne pozwolenie na budowę obiektu 

przedszkolno-żłobkowego.  

5 maja 2023 roku złożyliśmy wniosek na zakup nowego średniego samochodu ratowniczo- gaśniczego 

z pełnym wyposażeniem dla OSP Sadowne w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego, priorytet II Fundusze Europejskie na zielony rozwój Mazowsza, działanie 2.4 

Dostosowanie do zmian klimatu, typ projektów - Sprzęt i infrastruktura do celów zarządzania 

klęskami i katastrofami. Szacunkowa wartość zadania wynosi 1 675 500,00 zł. Dotacja wnioskowana 

1 424 175,00 zł, na zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego z wyposażeniem, 

promocyjną akcję edukacyjną w zakresie wiedzy o zmianach klimatu i ochrony zasobów wodnych, 

informację i promocję projektu. Planowany termin realizacji zadania od 02.01.2024 roku do 

30.06.2025 roku. 

Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie przyznał 

Gminie Sadowne dofinansowanie w formie dotacji w wysokości do 35 000,00 zł, na 

unieszkodliwianie i usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Sadowne. Planujemy 

odebrać ponad 90 ton wyrobów azbestowych. 9 maja 2023 roku w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Gminy Sadowne zostało opublikowane zaproszenie do złożenia ofert. Otwarcia ofert 

dokonaliśmy 22 maja 2023 roku. Najkorzystniejszą ofertę złożyło Przedsiębiorstwo Gospodarki 

Komunalnej Sp. z o.o w Zambrowie na kwotę 363,96 zł, za tonę wyrobów azbestowych. Termin 

realizacji zadania od 01.07.2023 roku do 31.10.2023 rok.  

19 maja 2023 roku podpisaliśmy umowy w ramach „Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla 

równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego” następujących zadań: 

- Rozbudowa budynku OSP z funkcją świetlicy wiejskiej w miejscowości Zalesie. Szacunkowa 

wartość 1 500 000,00 zł, w tym wnioskowana dotacja 900 000,00 zł. Realizacja w 2025 roku; 

- Budowa chodnika przy drodze powiatowej 4206W w miejscowości Sokółka. Szacunkowa wartość 

zamówienia 500 000,00 zł, w tym wnioskowana dotacja 300 000,00 zł. Realizacja w 2024 roku; 



 

 

- Modernizacja świetlicy wiejskiej w miejscowości Płatkownica. Szacunkowa wartość 2 000 000,00 

zł, w tym wnioskowana dotacja 1 200 000,00 zł. Realizacja w 2025 roku; 

- Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Płatkownica na działce nr 1052 o długości 1 300 m. 

Szacunkowa wartość 2 100 000,00 zł, w tym wnioskowana kwota 1 200 000 zł. Realizacja w 2025 

roku;                                                                                                                                                                  

- Budowa drogi gminnej w miejscowości Zieleniec na działce nr 889/2. Szacunkowa wartość 

700 000,00 zł, w tym wnioskowana dotacja 400 000,00 zł. Realizacja w 2025 roku.                                            

Ponadto w tym dniu podpisaliśmy z Województwem Mazowieckim umowy o dofinansowanie                     

w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2023 – Mazowsze dla 

sołectw 2023 na: „Remont kuchni przy świetlicy wiejskiej w Płatkownicy”, sołectwo Płatkownica i 

„Oznaczenie nawigacyjne sołectwa wraz z przygotowaniem tablic informacyjnych oraz montażem 

tablic”, sołectwo Kolonia Złotki. Wartość zadania po 20 000,00 zł, każde, w tym po 10 000,00 zł 

wnioskowana dotacja.   

23 maja 2023 roku Sejmik Województwa Mazowieckiego  podjął decyzję o przyznaniu Gminie 

Sadowne dofinansowania na modernizację oświetlenia ulicznego na terenie gminy Sadowne                        

w wysokości 91 412,00 zł; modernizację placu sportowo-rekreacyjnego w Sadownem w wysokości 

144 572,00 zł; remont części pomieszczeń świetlicy wiejskiej w Płatkownicy w wysokości 144 729,00 

zł; remont Pomnika pamięci poległych za Ojczyznę w Wilczogębach w wysokości 80 000,00 zł. 

Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie gminy Sadowne zostanie wykonana w ramach 

programu Mazowsze dla klimatu 2023 w miejscowości Sadowne, Grabiny, Sokółce, Zalesiu                         

i Rażnach. Szacunkowa wartość inwestycji wynosi 130 589,10 zł. Dotacja stanowi 70%.  

Modernizacja placu sportowo-rekreacyjnego w Sadownem przy Szkole Podstawowej zostanie 

wykonana w ramach programu „Mazowsze dla sportu 2023”. 

W ramach zadania zostanie wymieniona zniszczona nawierzchnia z płytek poliuretanowo gumowych 

na nową wylewną z poliuretanu. Ponadto plac zostanie wyposażony w urządzenia sprawnościowe oraz 

stojak rowerowy. Szacunkowa wartość inwestycji wynosi 226 514, 62 zł.  

Remont pomieszczeń świetlicy wiejskiej w Płatkownicy zostanie wykonany w ramach programu 

wsparcia „Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2023” W zakres rzeczowy zadania 

wchodzi remont sali głównej, wymiana instalacji elektrycznej, remont kuchni, wykonanie łazienki dla 

osób niepełnosprawnych, wymiana drzwi zewnętrznych, wykonanie podestu wejściowego. 

Szacunkowa wartość zadania wynosi 180 911, 34 zł.  Dotacja stanowi 80%.  

Remont Pomnika pamięci poległych za Ojczyznę w Wilczogębach zostanie wykonany w ramach 

Programu Mazowsze dla miejsc pamięci 2023. W ramach projektu zaplanowano remont pomnika 

Pamięci poległych za Ojczyznę w Wilczogębach. Szacunkowa wartość inwestycji 130 000,00 zł. 

Dotacja stanowi 62%. 

29 maja 2023 roku podpisaliśmy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

wodnej umowy na:  

- Modernizację oświetlenia zewnętrznego i wewnętrznego na terenie Gminy Sadowne. Szacunkowa 

wartość zadania 171 420,00 zł, w tym otrzymana dotacja 154 278,00 zł. 

- Usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Sadowne w 2023 roku. 

Otrzymana dotacja 35 000,00 zł.  



 

 

- Ekologiczny piknik rodzinny „Bogactwo lasu” na mazowieckiej wsi w Sadownem. Otrzymana 

dotacja 30 000,00 zł.  

Chciałbym podziękować wszystkim, którzy te wnioski przygotowywali. Przed nami ogrom pracy przy 

ich realizacji i rozliczeniu.  

W dniach 29-31 maja odbyła się wizytacja kanoniczna Ordynariusza decyzji drohiczyńskiej księdza 

biskupa Piotra Sawczuka.   

3 czerwca odbył się wyjątkowy występ Państwowego Zespołu Ludowego Pieśni i Tańca Mazowsze.  

Podziękowaliśmy również Zespołowi Sadowianki, który obchodził 50 lecie i jeszcze raz gratulujemy. 

Podziękowania składamy również Pani Marszałek Elżbiecie Lanc za zorganizowanie tego koncertu           

w gminie Sadowne.  

Wczoraj uczestniczyłem w uroczystej gali z okazji 25lecia Samorządu Województwa Mazowieckiego. 

W imieniu Zarządu Sejmiku i Pana Adama Struzika chciałem przekazać wszystkim radnym 

podziękowania za pracę.   

4 czerwca odbył się Gminny Dzień Dziecka. Dziękuję wszystkim za pomoc w organizacji.     

Pan Tomasz Szymanik – Dziękuje Panie Wójcie. Witam Pana Starostę i oddaje mu głos.  

Pan Marek Renik - Dziękuje bardzo. Panie Wójcie, Szanowni Państwo, chciałbym również 

powiedzieć o tym co zrobiliśmy i o sprawach bieżących.  Po pierwsze jest to ulica Wiejska. 3 sierpnia 

mamy termin zakończenia prac. W tej chwili wynikły problemy, jeśli chodzi o tą drogę, ale odbyło się 

spotkanie z radnymi, ale było też spotkanie robocze z wykonawcami, z inspektorem na temat 

połączenia tej drogi z drogą nr 50. Generalna Dyrekcja Dróg miała pewne zastrzeżenia dotyczące 

włączenia. Wynikało to z tego, że przygotowaliśmy dokumentację 3 lata temu. W momencie, kiedy 

składaliśmy wniosek musiała być kompletna dokumentacja. W między czasie powstaje koncepcja 

przebudowy skrzyżowania łącznie z chodnikami w kierunku Mrówki, wzdłuż drogi numer 50 na ternie 

Sadownego. W wyniku tych spotkań uzgodniliśmy rozwiązania, które akceptuje Generalna Dyrekcja 

Dróg. Uzgodniliśmy najważniejsze rzeczy, że ta inwestycja nie może wchodzić w pas drogowy 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Udało się uzyskać zgodę na poprawienie 

komunikacji, ale w sposób nietrwały. Dojście do przejścia dla pieszych będzie poprawione 

destruktem, tak jak i podejście po drugiej stronie. Trzeba będzie zmienić oznakowanie odcinka                     

w pasie drogowym na podwójną linię, która będzie odpowiadała poprzedniej organizacji ruchu. Będą 

poprawione usterki związane z położeniem kostki. Natomiast jeśli chodzi o wykonanie, łuków              

z asfaltu zrealizujemy to w późniejszym terminie, mamy zgodę na piśmie Generalnej Dyrekcji. Drugi 

etap tej drogi, czyli łącznika między Wiejską a Wiejską w stronę Wilczogąb chcemy zgłosić do 

jednego z programów. Kolejną inwestycja jest Morzyczyn, jest on na liście rezerwowej. Mamy 

gotową dokumentację, wszystko jest uregulowane łącznie z wykupem. Wykupy stanowią dla nas duże 

obciążenie, sama Wiejska, żeby wykupić grunt pod budowę wydaliśmy jako Powiat 344 000,00 zł. 

Jeśli chodzi o Morzyczyn czekamy na rozstrzygnięcie. Czekamy również na rozstrzygnięcie konkursu 

remontu dróg. Mamy zgłoszony odcinek od Morzyczyna w stronę 50-siątki na Płatkownicy. Chciałem 

podziękować za wniosek o dofinansowanie budowy chodnika w Sokółce. Ten wniosek pojawi się                

w projekcie budżetu. Pozyskaliśmy pieniądze na remont łazienek w budynku internatu. Gościmy tam 

uchodźców z Ukrainy. We współpracy z włoską fundacją pozyskaliśmy środki, dzięki czemu udało 

nam się wyremontować łazienki, które były w fatalnym stanie. Został również wyremontowany pokój 

gastronomiczny. Jeśli chodzi o sprawy bieżące w tej chwili trwa koszenie traw. Pozostaje mi tylko 

podziękować za współpracę.  



 

 

Pan Tomasz Szymanik – Dziękuję Panie Starosto. Czy będzie Pan mógł odpowiedzieć na kilka pytań?  

Pan Marek Renik – Jeśli w tej chwili to tak.  

Pan Tomasz Szymanik – Jeśli mają Państwo jakieś pytania, to proszę. 

Pani Bożena Rodź – Mam ogromną prośbę, o wykoszenie, ale i wycięcia krzaków w miejscu od stacji. 

Zagraża to bezpieczeństwu.  

Pan Marek Renik – Mówimy o odcinku jadąc z lewej strony od Sokółki?  

Pani Bożena Rodź – Tak o ten łuk.  

Pan Piotr Olkowski – Chciałbym podziękować w imieniu mieszkańców, że jest realizowana budowa 

ul. Wiejskiej, część jej przebiega w miejscowości Ocięte, ale niektórzy mieszkańcy zwracają uwagę, 

że w miejscowości Grabiny na zakręcie są ustawione plastikowe słupki. Mamy wrażenie, że są zbyt 

blisko asfaltu i przeszkadzają w widoczności.  

Pan Marek Gajewski – Panie Starosto, jest prośba o wykoszenie drogi do Wilczogąb. Może udało by 

się jutro?  

Pan Marek Renik – Nie mogę obiecać, że będzie to jutro.   

Pani Teresa Wielgat – Mam gorąca prośbę, na drodze od Sadownego do Grabin dużo jest konarów 

suchych. Konary się łamią, spadają na szosę i to jest bardzo niebezpieczne. Prosiłabym, jeśli nie 

usunięcie drzew to o usunięcie suchych konarów.  

Pan Marek Renik - Jeśli chodzi o wycinkę drzew to mamy okres lęgowy i to nie ten czas, żeby o tym 

mówić.  

Pan Sławomir Rydzewski – Jadąc do Orzełka były zbierane pobocza, teraz one się rozjeżdżają, asfalt 

spychany jest do rowu.  

Pan Marek Renik – Rozumiem to. Jeśli chodzi o realizację tego odcinka to będą remonty cząstkowe. 

Dwie ekipy będą naprawiać ubytki cząstkowe i dotrą też tam. Jeśli chodzi o odcinek Kołodziąż przez 

Stoczek – Stare Lipki, Gmina czeka na ogłoszenie przetargu odcinka od Stoczka w stronę Lipek i też 

nie cały odcinek będzie realizowany. Mamy uzgodnienia, że przy kolejnych naborach będziemy 

zgłaszali dalszy odcinek w stronę Lipek. To są olbrzymie inwestycje, które musimy robić etapami.  

Pan Janusz Kibart - Panie Starosto, zgłaszałem do Pana niedziałające urządzenie i miało być to 

zrobione? 

Pan Marek Renik – Zgłosiłem to do Zarządu Dróg i mieli zgłosić do wykonawcy. Urządzenie jest na 

gwarancji i wystąpiliśmy do wykonawcy, żeby w ramach gwarancji usunął wadę.  

Pan Janusz Kibart – Jeździ Pan trasą przez Mrozową Wolę, zwróciłem uwagę, że rolnicy pokosili 

trawę a wy pobocze i został pasek 10-15 cm krzewiny. Wiemy wszyscy, że potem jest problem                    

z zakrzewieniem. Można wrócić jeszcze raz i wykosić, bo i nieładnie to wygląda.  

Pan Marek Renik – Nie będziemy kosić całego pasa drogowego, skarpy czy rowów jak to robi 

Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad, bo nas na to nie stać. Nie mamy sprzętu ani możliwości. 

Robimy koszenie przy pomocy kosiarki na wysięgniku albo kosiarki bocznej. Realizujemy to w takiej 

szerokości jakiej jest kosiarka. Poprawiają się pobocza, ale jeszcze nie tak jak byśmy chcieli. Staramy 

się to stopniowo poprawiać.  



 

 

Pani Ewa Piórkowska – Panie Starosto, czy ul. Wiejska, ta nowa inwestycja jest ujęta                                    

w harmonogramie koszenia poboczy? 

Pan Marek Renik – Na razie nie. Do 3 sierpnia my tam nie wchodzimy, wykonawca odpowiada za ten 

teren.  

Pani Ewa Piórkowska – Na poboczach nie ma trawy, są zachwaszczone.  

Pan Marek Renik – Myślę, że jak będziemy organizować odbiór tej drogi to postaramy się, żeby 

wyglądała przyzwoicie. 

Pan Tomasz Szymanik – Czy jeszcze jakieś pytania? Pani radna. 

Pani Małgorzata Zyśk – Cieszę się bardzo Panie Starosto, że w obecności Pana Wójta i radnych 

zadeklarował Pan, że będą wykonywane inwestycje na terenie naszej gminy. Chodzi                                        

o Morzyczyn Włóki, o drugi etap ul. Wiejskiej czy o drogę Kołodziąż – Lipki Stare, bo obietnice były 

już 5 lat temu. 

Pan Marek Renik – Ja nie powiedziałem Kołodziąż – Lipki Stare tylko Kołodziąż – Stoczek przez 

Lipki Stare.  

Pani Małgorzata Zyśk – Na odcinek od Stoczka do Lipek Starych już jest wykonany projekt i jest 

nadzieja, że on zostanie wykonany. Natomiast w kwestii od Lipek Starych do Kołodziąża nie dzieje 

się nic, dlatego cieszę się, że składa Pan deklaracje, że te inwestycje zostaną wykonane. Ponadto                 

w budżecie na chwilę obecną nie ma żadnego śladu, że te inwestycje będą robione. W tamtym roku 

było 80 000,00 zł, zaplanowane na drogę Morzyczyn Włóki a w tym roku w budżecie tych pieniędzy 

już nie ma. Mam pytanie, bardzo dużo mówimy o transparentności, o współfinansowaniu dróg i 

inwestycji między Powiatem i Gminą. Zdecydowana większość Gmin do inwestycji dokłada 50%. Są 

dwie Gminy, które są szczególnie wyróżnione. Jedna w przeciągu 4 lat do inwestycji dołożyła tylko 

24 % środków własnych a druga 31%. Jak to się ma do tych wszystkich zasad, które w powiecie 

obowiązują, że są Gminy, które dokładają środki finansowe złotówka do złotówki i wykonuje się 

inwestycje a są Gminy, gdzie tych inwestycji jest więcej i nie finansują w takim zakresie jaki 

powinien być.  

Pan Marek Renik – Proszę Państwa ja nie chcę żebyśmy się przenosili na sesję Rady Powiatu, które 

trwają wiele godzin. Nie wiem jak to Pani wyliczyła, ale gdyby Pani podzieliła się tymi wyliczeniami 

mógłbym się do tego odnieść. Sytuacje czasami wymagają działań elastycznych. Kiedy my nie 

mieliśmy żadnych projektów a były nabory to wtedy gmina w całości przygotowała projekt i ten 

projekt nam przekazała i nie dokładaliśmy do tego nawet grosza. Zakładamy, że inwestycja będzie                 

1 do 1, ale dokumentacja po naszej stronie. Okazało się, że jest to dla nas za duży wydatek                               

i z wydatkami dzielimy się z Gminami. Proszę nam nie odmawiać prawa do dostosowywania się do 

takich warunków. Nie wiem z jakich wyliczeń wynika Pani metodologia. Rozmawialiśmy                            

o skrzyżowaniu, była potrzeba dołożenia, dołożyliśmy około 30 000,00 zł. Tak to wygląda. Chciałbym 

Państwu podziękować. Jeśli mamy kwestie Powiatowe to zapraszam na sesję absolutoryjną, będzie 

czas, żeby porozmawiać.  

Pani Małgorzata Zyśk – Wiem, że będzie sesja absolutoryjna i będziemy na ten temat rozmawiać. To 

jest moja praca, która ileś czasu mnie kosztuje, myślę, że jeżeli wydział inwestycji przygotuje takie 

zestawienie to będzie Pan wiedział, że ostatnie chyba 5 projektów Gmina Grębków nie finansuje, 

100% ponosi Powiat. Jeden projekt, który Gmina Grębków dała, to był projekt drogi Cierpięta-

Grębków-Wyszków. Analizuje to od 4 lat, więc mam taką wiedzę. Proszę nikogo nie wprowadzać                

w błąd. 



 

 

Pan Marek Renik – Nikogo w błąd nie wprowadzam. Proszę Państwa, bardzo dziękuje za radę. 

Pan Tomasz Szymanik – Dziękuję Panie Starosto, że zechciał Pan przybyć. Zapraszamy na kolejne.  

Przechodzimy do punktu czwartego przedstawienie Raportu o stanie Gminy Sadowne za 2022 rok.  

 

Do punktu czwartego porządku obrad: 

 

a) przedstawienie przez Wójta Raportu o stanie Gminy Sadowne za 2022 rok; 

Pan Waldemar Cyran przedstawił raport o stanie Gminy Sadowne za 2022 rok. Prezentacja 

multimedialna.  

 

b) debata nad raportem; 

Pan Tomasz Szymanik – Otwieram dyskusję.  

Pani Irena Dębkowska – Panie Wójcie w imieniu swoim i wszystkich radnych chciałabym serdecznie 

podziękować za wszystkie siły skierowane na pozyskanie środków na rzecz naszej gminy Sadowne                   

a środków było bardzo dużo.  

Pani Małgorzata Zyśk – Ja również chciałam podziękować Panie Wójcie za wszystkie inwestycje, 

które się dzieją wspólnie z Powiatem. Myślę, że dzięki Pani Eli Lanc z Urzędu Marszałkowskiego 

dostajemy dużo środków i dzięki temu mamy sporo inwestycji.   

Pan Waldemar Cyran – Dziękuję. Zasługi Urzędu Marszałkowskiego i Pani Lanc są znaczące. Urząd 

Marszałkowski jest rzeczowym partnerem dla Gminy Sadowne. Środki na budowę przedszkola, 

wsparcie ochotniczych straży pożarnych, wsparcie sportu, wsparcie jednostek oświatowych, kultury.    

Pan Jarosław Popławski – Panie Wójcie, muszę pochwalić działania w spłacie kredytu. Jest dość duża 

kwota spłacona w ubiegłym roku i w tym roku. Mam nadzieję, że nie będzie zaciągnięcia kolejnych na 

ten rok chociaż mam świadomość, że jest budowa przedszkola. Różnica w odsetkach, gdzie było                    

w ubiegłym roku 81 000,00 zł a w tym roku ponad 490 000,00 zł, więc około 100 % więcej samych 

odsetek.  

Pan Waldemar Cyran – Dziękuję.  Oczywiście specyfika roku 2022 była inna w stosunku do roku 

2023. Na pewno śledzi Pan rzeczowo budżet i to co realizujemy. Wiemy, że te kredyty będą 

zaciągane, bo prowadzenie tak dużych inwestycji bez środków własnych jest nie realne, ale dziękuję 

Panie radny za ten głos.  

Pani Teresa Wielgat – Przyłącze się do podziękowań Pani Ireny Dębowskiej. Bardzo dobrze, że tyle 

środków płynie z zewnątrz, świadczy to również o pracy Urzędu Gminy. Z raportu wynika, że we 

wszystkich sołectwach sukcesywnie coś się dzieje.  

Pan Tomasz Szymanik – Czy jeszcze są pytania dotyczące raportu? Nie widzę, przechodzimy do 

następnego punktu.   

 

 

 



 

 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Sadowne. 

 

 



 

 

Pan Waldemar Cyran – Dziękuję wszystkim radnym za oddanie głosu.  

 

Do punktu piątego porządku obrad: 

 

a) odczytanie opinii RIO w Warszawie z dnia 28 kwietnia o wykonaniu budżetu Gminy za 2022 

rok; 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania 

budżetu gminy za 2022 rok.  

Pani Anna Rukat – Uwagi dotyczą funduszu sołeckiego i paragrafów w funduszu sołeckim oraz                       

z ostatniej sesji załącznika Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczącego gospodarowania odpadami.  

 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego za 2020 rok; 

Pani Anna Rukat – Sprawozdanie finansowe Państwo otrzymali, są to bilanse z wykonania budżetu                  

i bilanse jednostek budżetowych. Na postawie tych sprawozdań finansowych był wystawiony wniosek 

komisji rewizyjnej o udzielenie Wójtowi absolutorium.  

 



 

 

 



 

 

c) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Sadowne; 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej skierowany do RIO w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sadowne.  

 

d) odczytanie opinii RIO w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok; 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał opinię RIO w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Sadowne za 2022 rok.  

 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

 



 

 

 



 

 

Pan Waldemar Cyran – Dziękuję. Ta jednomyślność jest dla mnie bardzo ważna. To jest absolutorium 

również i dla Państwa dla moich pracowników, zastępcy, Pani Skarbnik, wszystkich kierowników 

również i sołtysi. Wszystko to co jest w Raporcie tworzymy wspólnie. Bardzo ważna jest współpraca 

a jednomyślność jest istotna. Jest to ostatnie absolutorium w tej kadencji. Szanowni Państwo z racji 

tego, że to jest wyjątkowa sesja i wykazaliście jednogłośnie poparcie wobec mojej osoby, chciałbym 

rozwiać wszelkie wątpliwości i ogłosić, że zamierzam ubiegać się o kolejną kadencję Wójta Gminy 

Sadowne na lata 2024-2029. Bardzo dziękuję.  

 

 

Do punktu szóstego porządku obrad: 

 

a) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2023-2034; 

Pani Anna Rukat – Zmiany dotyczą kwoty 638 051,00 zł, są to dotacje wprowadzone do budżetu.  

Wprowadzamy dotacje na MIASY w wysokości 20 000,00 zł, na miejsca pamięci 80 000,00 zł, na 

oświetlenie w szkole i Hali Sportowej w sumie na kwotę ponad 90 000,00 zł, na plac zabaw przy 

szkole w Sadownem 144 572,00 zł, na oświetlenie uliczne z Urzędu Marszałkowskiego 91 412,00 zł, 

na dodatek węglowy i na kulturę dwie dotacje z Urzędu Marszałkowskiego w sumie na kwotę 

154 729,00 zł. Poprawka, jeśli chodzi o wydatki jest na kwotę 1 062 957,53 zł i dotyczy wszystkich 

poprawek o których mówiłam. Oprócz tego jest wprowadzana jeszcze kwota 300 000,00 zł na SUW 

Ocięte, jest to dotacja, która wpłynęła w roku 2021 do wykorzystania do 2024 roku. W załącznikach 

do uchwały poprawione są zadania zlecone o dodatek węglowy, poprawione są dotacje udzielone                   

z budżetu Gminy. Tu jest wzrost, jeśli chodzi o niepełnosprawność wśród uczniów. Jest zwiększona 

subwencja o 5 000,00 zł, musimy to wydatkować. W załączniku dotyczącym porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego. Te trzy załączniki są poprawione. Jeśli chodzi o WPF 

poprawka dotyczy roku 2023. Poprawiamy WPF bez przedsięwzięć. Jest zmiana na pierwszej stronie 

uchwały, jeśli chodzi o wydatki. Cała kwota zostaje bez zmian, różnica jest między wydatkami 

bieżącymi a majątkowymi. Jedna z dotacji jest na zadania własne a została wprowadzona                                  

w majątkowe, chodzi o miejsca pamięci.  

    

 



 

 

 

 



 

 

b) uchwała w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Sadowne na 2023 rok; 

 

 

  



 

 

d) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na realizację 

zadania pod nazwą „Poprawa bezpieczeństwa w ruchu drogowym poprzez wykonanie 1 

przejścia dla pieszych w miejscowości Sadowne - projekt”   

Pani Anna Rukat – Dotacja została wprowadzona do budżetu na poprzedniej sesji 8 181,00 zł, teraz 

jest obowiązek pojęcia kolejnej po podpisaniu porozumienia.  

Pani Małgorzata Zyśk – Wojewoda Mazowiecki ogłosił nabór na zadanie polegające na przebudowie 

odcinka drogi, które jest przeznaczone dla osób niechronionych w ruchu. Chodzi o przejścia dla 

pieszych. W ramach tego zadania można wykonać 100 metrów drogi w jednym i drugim kierunku.              

W ramach projektu znajdują się różne znaki poziome, pionowe aktywne, chodnik. Myślę, że 

projektant dostanie wytyczne od Pana Wójta czy Starosty.  

Pan Waldemar Cyran – Za projekt odpowiada Starosta, ja tylko przekazałem swoje sugestie. Mam 

nadzieję, że będą uwzględnione, głównie chodzi o znaki aktywne.   

Pan Tomasz Szymanik – Rozumiem, że dotacja dotyczy projektu? 

Pani Małgorzata Zyśk – Tak, później wartość zadania to jest 80% dofinansowania od Wojewody                   

w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.      

 

 



 

 

 



 

 

 

Do punktu siódmego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik – przechodzimy do punktu siódmego zapytania i wolne wnioski. Czy są jakieś 

pytania? Sokoro nie ma pytań odczytam wniosek OSP w Sokółce. Jest tutaj prośba o bardzo obszerne 

działania i tak jak rozmawialiśmy Panie Wójcie, będziemy próbować ubiegać się o środki zewnętrzne, 

bo z własnych funduszy nie jesteśmy w stanie.  

Pan Zbigniew Kłósek – Szanowni radni, ja przyłączam się do tego wniosku. Jest to jednostka, która 

należy do KSR. Myślę, że warto zainwestować w tą jednostkę. Zabezpieczają oni wschodnią część 

naszej gminy, są aktywni i działają. Nie korzystajmy z ich usług, ale pomagajmy im, żeby byli 

doposażeni, żeby w każdej chwili byli gotowi do akcji.  

Pan Waldemar Cyran – Teraz uzyskaliśmy środki finansowe z Urzędu Marszałkowskiego ponad 

200 000,00 zł zainwestowane w wewnątrz budynku i na zewnątrz i oczywiście będziemy starali się to 

dokończyć. W tym roku są zabezpieczone środki z funduszu sołeckiego. Jesteśmy na bieżąco                          

z druhami i prezesem i jak najbardziej deklaruję chęć współpracy i pomocy w tej sprawie.  

Pan Tomasz Szymanik – Drodzy Państwo, tak jak powiedziałem są to znaczne środki, jeżeli 

zabezpieczymy wkład własny to być może uda się pozyskać środki zewnętrzne i zrealizujemy prośby 

zawarte we wniosku.  Co do pewnych uwarunkowań jest to wszystko do uporządkowania i nie będzie 

stanowiło przeszkody w inwestycji.    

Pan Tomasz Szymanik odczytał pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Siedlcach dotyczące wyboru 

ławników.  

Pan Marcin Gręda – Mamy czas do 30 czerwca, żeby zgłosić kandydatów. 

Pan Tomasz Szymanik – W tej chwili mamy jednego ławnika Panią Emilię Buczyńską. Czy są jeszcze 

pytania? 

Pan Zbigniew Kłósek – Do Pana Kierownika, jadąc do stacji zjeżdżając z górki zrobił się dołek, 

prośba, aby to zaasfaltować.  

Pan Henryk Rolek – Na ulicy Mazowieckiej porobiło się dużo wybić.  

Pan Waldemar Cyran – Grunwaldzką też mamy podobną, ale czekamy na rozstrzygnięcie wniosku                 

z Polskiego Ładu, mamy nadzieję, że będzie pozytywnie rozpatrzony i wtedy zrobi całą nawierzchnię 

na ulicy Grunwaldzkiej.  

Pan Andrzej Kopacz – Czy w Zieleńcu będzie planowana nalewka na 2024 rok? 

Pan Waldemar Cyran – Jeszcze nie tworzymy budżetu na 2024 rok.  

Pan Jarosław Popławski – Przypomnę, że ta nalewka była jeszcze planowana za poprzedniej kadencji.  

 

 

 

 

 

 



 

 

Do punktu ósmego porządku obrad: 

 

 

 



 

 

  



 

 

 

 

Do punktu dziewiątego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik – Zamykam obrady L Sesję Rady Gminy Sadowne. Dziękuje Państwu                           

za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant:                    Przewodniczący Rady Gminy  

Katarzyna Stefaniak                                                                             Tomasz Szymanik 

 


